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Dagsorden og referat 

 
1. Godkendelse af dagsorden  

+ evt. kommentarer til referatet af sidste møde 

 

Ad 1) Dagsorden godkendt. 

 

Kommentarer til referatet: 

Vedr. punktet om undervisningsevaluering: Hans Jørgen foreslår, at ØI 

laver egne beregninger, hvor point-scoren for sværhedsgraden ikke tages 



 

SIDE 2 AF 7 
med i ABC-kategoriseringen, sådan at det ikke trækker ned hvis et fag er 

”for udfordrende”. Studienævnet er positive over for forslaget.  

 

Kommentarer og rettelser til referatet fra sidste møde vil blive tilføjet og 

en revideret version af referatet vil blive lagt ud på hjemmesiden. 

 

2. Velkommen til nye medlemmer og konstituering af studienævnet  

• Konstituering af studienævn 

• Valg af SN-næstforperson 

• Nedsættelse af meritunderudvalg 

• Nedsættelse af undervisningsevalueringsunderudvalg  

• Nedsættelse af kvote 2-udvalg 

• Medlem af tutor-ansættelsesudvalg 

 

• Fastlæggelse af dato for møder i F24. Forslag: 

• Fredag den 15. marts kl. 13-16 

• Fredag den 12. april kl. 13-16 

• Fredag den 24. maj kl. 13-16 

• Fredag den 14. juni kl. 13-16 

 

Dokumenter, som er relevante for studienævnsmedlemmerne findes på 

studienævnets hjemmeside 

 

Ad 2) Velkommen til de to nye studerende i studienævnet. Felix (læser på 

7. semester) er fra frit Forum og Mikkel (læser på 4. semester) er fra 

Politrådet. 

 

Studienævnet konstitueres med Jonathan valgt som næstforperson. 

Meritunderudvalg: Alle fire studerende deler arbejdet mellem sig og har 

allerede fået adgang til mailboksen. 

Undervisningsevalueringsudvalget: Jonathan og Mikkel. 

Kvote 2-udvalget: Felix og Marcus. 

Tutor- ansættelsesudvalg: Felix. 

 

Datoer for forårets møder er godkendt. Der kan komme yderligere møder 

i forbindelse med kandidatreformen. 

 

3. Godkendelse af det samlede kursusudbud for det kommende studieår 

(E24/F25), herunder nye valgfag og seminarer samt ændringer i 

eksisterende valgfag (kursusudbuddet offentliggøres 1. maj) 

 

 

https://www.econ.ku.dk/om/organisation/studienaevnet/


 

SIDE 3 AF 7 
Ad 3) Studienævnet skal tage stilling til 3 nye og 2 reviderede valgfag.  

 

Konklusion: Alle 5 valgfag er godkendt med følgende kommentarer: 

 

Behavioral Economics of Organizations (Nyt KA-valgfag) 

Kommentar: Vi har mange behavioral-fag. Noget af pensum indgår 

allerede i andre valgfag. Thomas følger op med underviser for at sikre at 

det nye fag er velkoordineret med de øvrige fag.  

 

Det finansielle system (Nyt KA-valgfag, erstatning for valgfaget 

Kapitalmarkedsforhold, som udgår.) 

Kommentar: Det er et læsetungt fag med et omfattende pensum. Faget 

kan muligvis blive lidt fragmenteret med de mange gæsteforelæsninger. 

Thomas er i dialog med underviser.  

 

Advanced Industrial Organization: pricing, information, and digital 

markets (Nyt KA-valgfag) 

Kommentar: Thomas bemærker, at der vil blive brugt en anden 

pensumbog end den som fremgår af det materiale som SN har modtaget.  

 

Economics of Culture – Empirical Approaches (Revideret KA-valgfag) 

Corporate Finance Theory (Revideret KA-valgfag) 

 

Yderligere kommentarer til kursusbeskrivelserne: 

• Det skal tydeligt fremgå i kursusbeskrivelsen hvis et valgfag kan 

tages af ph.d.-studerende. Derudover skal formuleringen om at 

ph.d.-studerende kan tage et researchmodul skal være ens i 

kursusbeskrivelserne. 

• Vejledningen i kursusbeskrivelserne skal fjernes inden de sendes 

til SN. 

• Til skabelonen: Rubrikken hvor der skal angives om det er et f-

mærket fag og om det er godkendt af PNS kan måske omskrives? 

 

 

             Seminarudbuddet for E24/F25 er godkendt med følgende kommentarer: 

 

• De studerende foreslår, at der udbydes et seminar i 

klimaøkonomi, som kan tages i forlængelse af et af de udbudte 

klimavalgfag. Det kunne fx være et seminar i neoklassisk green 

growth. Thomas forhører sig med klimagruppen om det kan 

komme med i F25-udbuddet. 



 

SIDE 4 AF 7 • Studienævnet ønsker at se kursusbeskrivelsen til det nye seminar. 

(AI, disruptive technologies and finance). Den vil blive eftersendt. 

• Det er vigtigt at finansierings-seminarerne konsekvent er 

markeret med et ”F ” i kursusbeskrivelsen. 

 

 

4. Kortlægning af de studerendes digitale dannelse og kompetencer i BA 

ØK 

Præsentation af resultaterne af kortlægning. 

 

Ad 4) Projekt Digital Dannelse er et fælles KU-projekt, som opstiller nogle 

krav om at KU-studerende i løbet af deres bacheloruddannelse skal stifte 

bekendtskab med forskellige digitale områder. Målet er, at de studerende 

opbygger basale digitale kompetencer og digital dannelse. Thomas har 

sammen med nogle undervisere og to pædagogiske konsulenter fra Teach 

kortlagt hvordan undervisningen på BA i Økonomi dækker de forskellige 

områder, og om der er noget som skal tilføjes. 

 

Konklusionen er, at økonomiuddannelsen er godt dækket ind, og særligt 

bliver det når Introduction to Programming and Numerical Analysis bliver 

et obligatorisk fag på 3. semester.  

KU har udarbejdet nogle korte digitale undervisningsmoduler, som med 

fordel kan lægges ud i de bachelorstuderendes kursusrum i Absalon. 

Området vedr. korrekt håndtering af data er særlig relevant at lære i 

forbindelse med BA-projektskrivning. 

Området vedr. etiske værdier og kritisk tilgang er ikke umiddelbart 

dækket i Videnskabsteori, men underviser vil fremover vil tage ind i faget. 

Området vedr. juridisk korrekt og etisk forsvarlig håndtering af data vil 

fremover blive berørt i Økonometri I, når de studerende arbejder med 

registerdata. 

 

Kommentarer: Studienævnet anerkender det store, gode arbejde.  

Det er fint at studerende får en kort introduktion til områderne, og at der 

skabes en kognitiv forbindelse til det i løbet af studiet, men de studerende 

påpeger også, at det først rigtig bliver relevant når de skal beskæftige sig 

med det. Fint hvis modulerne er tilgængelige, så studerende kan tilgå dem 

ved behov.  

 

Forslag om at inkorporere området vedr. korrekt håndtering af data i 

forbindelse med de obligatoriske skriveworkshops på BA-projektet, fx ved 

at udvide timeantallet fra 2-3 timer. 

 

https://kunet.ku.dk/arbejdsomraader/ledelse/strategi/2023-projekter/digitalisering/de-studerendes-digitale-dannelse/Sider/default.aspx


 

SIDE 5 AF 7 
Andreas Bjerre-Nielsen er langt med at udvikle et nyt valgfag i AI og 

machine learning. Faget kommer desværre ikke med i E24 udbuddet. I 

sommerskolen i Social Data Science er der også fokus på korrekt 

håndtering af data. 

 

 

5. Målplan for Institut for Økonomi 

Høring af målplan.  

 

Ad 5) Punktet udsættes til næste møde. 

 

 

6. Hvad skal studienævnets fokus være i 2024? 

Forslag er velkomne. 

 

Ad 6) Kandidatreformen kommer meget vel til at sætte dagsordenen, men 

hvad skal vi ellers have fokus på? 

 

• Drøftelser om bacheloruddannelsen, hvor Politrådet ser 

potentiale for forbedringer 

• Forslag om at skyde deadline for aflevering af BA-projekt en 

måned. Når studerende bliver færdig i maj, mister de deres SU, da 

der ikke må være 3 måneder uden studieaktiviteter 

• Holdundervisning. Prioriterer vi ordentligt i forhold til hvilke fag 

der har det?  

• Udvikling af Macro III (Thomas holder møde med underviserne i 

løbet af marts) 

• Opfølgning på forholdene i eksamenshuset 

• Studiemiljøundersøgelsen 

• Klimasamlingens anbefalinger på uddannelsesområdet 

 

 

7. Orientering fra studieleder 

• Kandidatreform – intet nyt siden sidst 

• Studiemiljøundersøgelsen – behandles på næste møde 

• Klimasamlingens anbefalinger (Recommendation Report, Climate 

Assembly 2024 Report · Climate Assembly 2024 (ku.dk)) 

Nogle af anbefalingerne er på uddannelsesområdet. Fx et forslag 

om at der skal mere klima ind i pensum. Thomas foreslår at bruge 

anledningen til at kortlægge hvad vi gør og bruge anbefalingerne 

på en meningsfuld måde 

https://samf.ku.dk/klima/klimasamling/Anbefalinger_webudgave.pdf
https://samf.ku.dk/klima/klimasamling/Anbefalinger_webudgave.pdf


 

SIDE 6 AF 7 • Rekruttering /markedsføringskampagne – i løbet af foråret sender 

vi økonomistuderende ud på gymnasier for at markedsføre 

uddannelsen. Infomøde for holdundervisere og 

studentermedhjælpere den 1. marts. 

 

8. Orientering fra studerende 

 

Ad 8) Politrådet er ved at etablere en lektiecafé for studerende på 1.- 4. 

semester. De er i dialog med Økonomer uden grænser om at finde 

lektiehjælpere. Lektiecaféen vil finde sted i Cafélitten. 

 

Marcus er holdunderviser på 1. semester og hører ofte fra de studerende 

at ØiS og Samf A minder om hinanden, og at de studerende bruger meget 

energi på at forstå forskelle mellem de to fag, f.eks. ift. opstilling af 

tabeller. Begge opfattes som ”topics-fag”. Fagene er ikke dårlige, men 

koordinationen er lidt problematisk. 

Thomas vil foreslå underviserne at tale sammen og afklare hvad der er af 

sammenfald. Derefter kan studienævnet tage det op igen. I første omgang 

skal der skabes en koordination mellem de to fag. 

 

 

9. Orientering fra studieadministrationen/studievejledningen 

 

Ad 9) Marie stopper på KU ved udgangen af marts. Der er ansat 3 nye 

medarbejdere i studievejledningen. Det er endnu ikke besluttet, hvem der 

overtager Maries rolle i forhold til Økonomi. 

 

Åbent Hus på CSS fredag den 1. marts. 

 

 

10. Evt. 

 

Ad 10) Studienævnsmiddag i marts/april. Susanne sender en doodle ud. 

 

 

11. Foreslået SAMF-fælles dispensationspraksis: 

Dispensation i forbindelse med dødsfald 

 

Ad 11) Den forslåede praksis er godkendt med enkelte præciseringer af 

tekst.  

 

https://aabenthus.ku.dk/city-campus/


 

SIDE 7 AF 7 
12. Dispensationssager (Lukket punkt)  

 

Ad 12) Punktet udgår. 

Sager sendes i skriftlig høring i stedet. 

 

 


